

نشرة دافعي الضرائب Taxpayers Bulletin

خدمات مبتكرة للارتقاء بمؤشرات تنافسية رقمية

"الاتحادية للضرائب" تطلق أول نظام بالعالم لرد الضريبة للسائح عن مشترياتهم عبر التجارة الإلكترونية خلال تواجدهم في الدولة

أوضحت الهيئة أن إطلاق النظام الجديد بالتعاون مع شركة "بلاينيت" المشغل المعتمد لإرجاع ضريبة القيمة المضافة للسائح جاء في إطار خطط الهيئة بتبني حلول استباقية ضمن منظومة الابتكار والتحول الرقمي، استناداً إلى عوامل الإبداع لمواكبة متطلبات المستقبل، بما يعزز تنافسية الدولة في تقديم الخدمات وتحقيق رؤيتها بأن تكون أفضل حكومة في العالم حيث يساهم هذا الإجراء الهام في الارتقاء بمؤشرات التنافسية الرقمية ومبادرات أداء الابتكار للدولة على المستوى الدولي، بما يدعم زيادة دولة الإمارات في جميع القطاعات ومن بينها القطاع السياحي، وقطاع التجارة الإلكترونية.

وأشارت أن بالتعاون مع المشغل المعتمد وضعت خطة لإدراج الملتصقات والمتاجر الإلكترونية المسجلة لدى الهيئة في نظام "رد الضريبة للسائح عن مشترياتهم عبر التجارة الإلكترونية" خلال تواجدهم في الدولة.

لقراءة الخبر الصحفي، اضغط هنا

Innovative services to improve the digital competitiveness indicators

Federal Tax Authority Launches World's First Tax Refund System for E-Commerce Retail Purchases for Tourists in UAE

The FTA explained that the launch of this new system, in collaboration with Planet, the authorized operator of the VAT refund system for tourists, aligns with the FTA's plans to adopt proactive solutions within the framework of innovation and digital transformation. These plans are driven by creativity to meet future demands, enhancing the UAE's competitiveness in providing services and achieving its vision of being the best government in the world. This significant achievement contributes to improving the country's digital competitiveness and innovation performance indicators globally, supporting the UAE's leadership in all sectors, including tourism and e-commerce.

The statement also noted that the FTA, in collaboration with the authorized operator, has developed a plan to include platforms and e-commerce retailers registered with the Authority in the "VAT Refund for Tourists on E-Commerce Purchases" system during their stay in the UAE.

To read the press release, click here

تعاون يسهم في رفعة وريادة الدولة عقدت الهيئة الملتقى الثاني لتكريم شركائها الاستراتيجيين

أكد سعادة خالد علي البستاني مدير عام الهيئة الاتحادية للضرائب أن عام 2024 يعد من الأعوام المميزة في مسيرة الهيئة، مشيراً إلى أنه تم تنفيذ العديد من المشاريع التطوير والتحديث لخدماتها بما يتماشى مع استراتيجية الدولة للتحول الرقمي، وتم توسيع الربط الإلكتروني مع شركائها لتعزيز تكامل الخدمات وتسهيل تبادل المعلومات، كما شهد العام الحالي تقدماً كبيراً في تطبيق ضريبة الشركات، فتم تسجيل مئات الآلاف من الماعضمين لضريبة الشركات في ظل تواصل الحملة التوعوية الشاملة للتعريف بأهمية ومطلبات الامتثال الضريبي.

جاء ذلك خلال الملتقى الثاني للشركاء الاستراتيجيين للهيئة الاتحادية للضرائب لعام 2024 الذي عُقد في دبي، وتم خلاله تكريم أكثر من 60 شركاء استراتيجيين للهيئة بالمقامعين الحكومي والخاص.

لقراءة الخبر الصحفي، اضغط هنا

Cooperation that contributes to the advancement and leadership of the country

Federal Tax Authority held the second forum to honor its strategic partners

His Excellency Khalid Ali Al Bustani, Director General of the Federal Tax Authority, confirmed that 2024 is a distinguished year in the Authority's journey, noting that many development and modernization projects have been implemented for its services in line with the country's strategy for digital transformation, and electronic connectivity with its partners has been expanded to enhance the integration of services and facilitate the exchange of information. The current year has also witnessed significant progress in the implementation of corporate tax, as hundreds of thousands of those subject to corporate tax have been registered, in light of the continuation of the comprehensive awareness campaign to highlight the importance and requirements of tax compliance.

This came during the second forum of the Federal Tax Authority's strategic partners for the year 2024, which was held in Dubai, during which more than 60 strategic partners of the Authority in the public and private sectors were honored.

To read the press release, click here



نشر الوعي عن ضريبة الشركات استكمال فعاليات حملة التوعية بضريبة الشركات لعام 2024 بورشنة عمل بأبوظبي مخصصة للقائمين في المناطق الحرة بحضور 550 مشارك

استكملت الهيئة الاتحادية للضرائب تنفيذ فعاليات حملتها التوعوية الشاملة للأنس الواعي بضريبة الشركات لدى قطاعات الأعمال لعام 2024، وعقدت في أبوظبي ورشة العمل الثالثة المخصصة للأشخاص القانونيين في المناطق الحرة، لتوفير الدعم المعرفي المستمر للأشخاص للضريبة، في إطار جهود الهيئة لضمان التطبيق السلس والامتثال لقانون ضريبة الشركات الذي دخل حيز التنفيذ، وتطبق على السلوات المالية التي بدأت في أو بعد تاريخ 1 يونيو 2023

وأوضحت الهيئة في بيان صحفي اليوم أن هذه الورشة تعد الورشة الختامية خلال العام الحالي في إطار المرحلة الثانية من الحملة التي بدأت في فبراير الماضي، وتضمنت عدداً كبيراً من الفعاليات وورش العمل الافتراضية بتقنية الاتصال المرئي عن بعد والحضورية في جميع إمارات الدولة، حيث تناولت الحملة موضوعات ضريبية متنوعة لتسهيل الامتثال لضريبة الشركات.

وأشارت إلى أنه تم خلال العام الحالي تنظيم 6 ورش عمل حول تطبيق ضريبة الشركات للأشخاص القانونيين في المناطق الحرة (3 حضورية و3 افتراضية بتقنية الاتصال المرئي عن بعد).

وأوضحت أن ورشة العمل التي عُقدت في أبوظبي شهدت إقبالاً كبيراً وتفاعلاً ملحوظاً من الحضور الذين بلغ عددهم نحو 550 مشارك من المعنيين بتطبيق ضريبة الشركات للقائمين في المناطق الحرة، وحرصها عدد من المسؤولين في دائرة التنمية الاقتصادية - أبوظبي، ووزارة تجارة وصناعة أبوظبي، ومجموعة "كيزاد"، وعدد من ممثلي الجهات المعنية بالإمارة.

لقراءة الخبر الصحفي، اضغط هنا

Raising awareness about Corporate Tax

Corporate Tax Awareness Campaign 2024 Completes with Abu Dhabi Workshop for Free Zones Firms, Attended by 550 Participants

This workshop is the final workshop during the current year within the framework of the second phase of the campaign that began last February, and included a large number of virtual events and workshops using remote video communication technology, and in-person in all emirates of the country, as the campaign addresses various tax topics to facilitate compliance with corporate tax.

The FTA has indicated that during the current year, 6 workshops were organized on the application of corporate tax for persons based in free zones (3 in-person and 3 virtual using remote video communication technology). She explained that the workshop, which was held in Abu Dhabi, witnessed a large turnout and remarkable interaction from the attendees, who numbered about 550 participants concerned with implementing corporate tax for those based in free zones. It was attended by a number of officials from the Department of Economic Development - Abu Dhabi, the Abu Dhabi Chamber of Commerce and Industry, the "KIZAD" Group, and a number of representatives of the relevant authorities in the emirate.

To read the press release, click here

تعديل السجلات الضريبية

من خلال هذه الخدمة، تقوم الهيئة بتعديل وتحديث بيانات المسجلين لضريبة القيمة المضافة، الضريبة الانتقائية وضريبة الشركات، من خلال هذا الرابط:

اضغط هنا

Tax Records Amendment

Through this service, the FTA amends and updates the data of VAT, Excise and Corporate Tax registrants by visiting the following link:

Click here

Filing Dates تواريخ تقديم الاقرارات

15 December 2024

Final deadline for filing Excise returns for the tax period ending on 30 November 2024

28 December 2024

Final deadline for VAT returns for the tax period ending on 30 November 2024